
P r o t o k ó ł  Nr VIII 
 
 sesji Rady Gminy Szydłów, która odbyła się w dniu 18 kwietnia 2011 r. w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Szydłowie. Obrady rozpoczęły się o godz. 830,          
a zakończyły o godz. 1000. W obradach sesji uczestniczyło 14 radnych na ogólną 
liczbę 15 radnych. 
 Lista obecności jest załącznikiem do niniejszego protokołu.  
 

Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
4. Zapytania i interpelacje radnych, 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami RG. 
6. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

 -    zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 2011- 
       2020, 
- zmian w budżecie gminy na 2011 rok, 
- uchwalenia „Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy 

Szydłów w latach 2011-2015”, 
- wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Szydłów w drodze zakupu od pana 

Wiesława Skotnickiego niezabudowanej nieruchomości gruntowej, 
- uchwalenia Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

ochrony ofiar przemocy w rodzinie na terenie Gminy Szydłów na lata 2011 – 
2013, 

- powierzenia Spółce pod firmą Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi 
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Rzędowie zadania 
własnego Gminy w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi poprzez ich 
zagospodarowanie w Zakładzie Gospodarki Odpadami Komunalnymi na 
terenie byłej Kopalni Siarki "„Grzybów"” w miejscowości Rzędów (gmina 
Tuczępy) oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę umowy 
wykonawczej niezbędnej do realizacji projektu pn.: „Kompleksowy System 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi w Rzędowie Gmina Tuczępy”, 
dofinansowanego ze środków wspólnotowych UE. 

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zamknięcie obrad.  
 
Ad. 1. 
 
Obrady VIII sesji Rady Gminy otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący 
Rady Gminy – pan Janusz Juszczak, który powitał obecnych na sesji radnych oraz 
Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, pracowników UG i sołtysów.  
 
Ad. 2. 
 
Na podstawie listy obecności radnych przewodniczący RG stwierdził quorum 
uprawniające Radę Gminy do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym proponowany porządek obrad VIII 
sesji RG i poprosił radnych o zgłaszanie wniosków co do jego zmian lub 
uzupełnienia. 
Przewodniczący RG – zgłosił wniosek aby do porządku obrad dodać jeden projekt 
uchwały - Nr VIII/ 40/ 2011 w sprawie zmian w Uchwale Nr XVII/ 80/ 2004 z dnia 29 
lutego 2004 roku w sprawie zarządzania poboru od osób fizycznych w drodze inkasa 
należności pieniężnych pobieranych w formie łącznego zobowiązania pieniężnego, 
podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku od nieruchomości, określenia 
inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso, co wiąże się ze zmianą sołtysa 
w Grabkach Dużych. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym radni zaproponowany wniosek 
przegłosowali jednogłośnie. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad wraz                   
z dokonaną zmianą i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym porządek obrad VIII 
sesji został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3.  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęły 
pisemne wnioski lub zastrzeżenia co do treści protokołu z poprzedniej sesji Rady 
Gminy. Poprosił radnych o zgłaszanie uwag do tego protokołu. 
Radny T. Graca powiedział, że na stronie 10 w wierszu 4 zapisano w protokole że: 
„Natomiast odczytał pismo, które otrzymał przed sesją od Rady Rodziców 
Gimnazjum gdzie jest potrzeba zakupu monitoringu do Gimnazjum”. A nie ma 
napisane co dalej będzie z tym pismem. 
Przewodniczący odpowiedział, że w protokole zostanie dopisane określenie, że 
pismu zostanie nadany bieg służbowy.. 
W przeprowadzonym głosowaniu jawnym protokół z VII sesji RG został przyjęty        
13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Ad. 4.  
 
W tym punkcie porządku obrad radni nie zgłosili zapytań i interpelacji. 
 
Ad. 5. 
 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z prac między sesjami RG i tak powiedział: 

- odbył dwukrotnie wyjazd do Powiatowego Urzędu Pracy w Staszowie               
w sprawie zatrudnienia stażystów i pracowników interwencyjnych, 

- odbył wraz ze Skarbnikiem Gminy wyjazd do Solca Zdroju w sprawie 
działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej, aby włączyć jego zakres 
działania do Urzędu Gminy w formie referatu i wtedy byłaby możliwość 
odliczenia VAT z inwestycji wykonywanych na terenie gminy, 

- odbył spotkanie z firmą „MATMASTER”. Termin wykonania robót mają do 
przyszłego roku, ale firma chce zejść z placu budowy ze względu na duże 
koszty przestoju, 

- brał udział w walnym zebraniu Regionalnej Organizacji Turystycznej 
województwa świętokrzyskiego, 

- brał udział w zebraniu mieszkańców Kotuszowa, Korytnicy i Jabłonicy              
w sprawie budowy elektrowni wiatrowych na terenie tych sołectw, 
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- odbyło się zebranie w Grabkach Dużych w sprawie wyboru sołtysa – nowym 
sołtysem została pani Smagłowska Elżbieta, 

- przeprowadził rozmowę z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w sprawie 
rewitalizacji Rynku w Szydłowie, 

- uczestniczył w spotkaniu Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego         
z wykonawcami robót przy rewitalizacji Rynku i kanalizacji w Szydłowie, 

- w dniu 05.04.2011 r. uczestniczył w spotkaniu w sprawie rozpoczęcia 
inwestycji drogowej na odcinku drogi wojewódzkiej Chmielnik – Staszów, 

- wziął udział w Walnym Zebraniu Stowarzyszenia Gospodarstw 
Agroturystycznych „Nad Zalewem Chańcza”, 

- przeprowadził rozmowy z firmą „Ruch” w sprawie lokalizacji kiosku                  
w Szydłowie, 

- przeprowadził rozmowy z dyrektorem Świętokrzyskiego Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w sprawie remontu odcinków drogi wojewódzkiej w Woli Żyznej 
i Solcu oraz ustawienia znaków drogowych na drogach wojewódzkich. 
 

Ad. 6.  
 
W tym punkcie porządku obrad Rada Gminy przystąpiła do rozpatrywania                    
i        uchwalania projektów uchwał. 
Pierwszy projekt uchwały jaki został przedstawiony przez Przewodniczącego obrad 
dotyczył zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Szydłów na lata 2011-
2020. Przewodniczący obrad poprosił Skarbnika Gminy o szczegółowe wyjaśnienie.  
Skarbnik Gminy - pani Alicja Kłonicka zabierając głos wyjaśniła, że w zadaniu pn.      
e- Świętokrzyskie było zabezpieczone 17.000 zł, a dziś umowa ma być podpisana na 
kwotę 20.000 zł i w związku z tym musi nastąpić zwiększenie kosztów tego zadania  
o kwotę 3.000 zł.  
Uwag lub zastrzeżeń do projektu uchwały nie było i w przeprowadzonym głosowaniu 
jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie – 14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr VIII/ 34/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następny projekt uchwały przedstawiony przez Przewodniczącego obrad dotyczył 
zmian w budżecie gminy Szydłów na 2011 rok.  
Pani Alicja Kłonicka – Skarbnik Gminy zabierając głos szczegółowo omówiła zmiany 
budżetu jakie zostały przygotowane na dzisiejszą sesję RG i tak  plan dochodów 
zwiększa się: 
- w dziale 852 - Opieka społeczna - rozdz. 85219 § 2030 - zwiększa się o 13.562 zł –   
  zgodnie z Decyzją Wojewody z dnia 31.03.2011 r. - dotacja na realizację zadań  
  bieżących Ośrodka Pomocy Społecznej, 
- dział 853 - Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej - rozdz. 85395 § 2007    
  - zwiększa się o kwotę 97.197,00 zł - dofinansowanie realizacji projektu  
  systemowego w ramach Poddziałania 7.1.1. Rozwój i upowszechnianie aktywnej  
  integracji przez ośrodki pomocy społecznej pn. „Czas na zmiany w gminie Szydłów”. 
- dział 750 - Administracja publiczna - rozdz. 75075 - Promocja jednostek samorządu  
  terytorialnego zwiększa się o kwotę 7.034,00 zł, na dofinansowanie projektu             
  w ramach działania 413 „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” objętego PROW na  
  lata 2007 - 2013, na realizację operacji pn. „Oznakowanie i promocja atrakcji  
  turystycznych Korytnicy, Kotuszowa i Grabek Dużych”. Ogółem dochody zwiększa  
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  się o kwotę 122.085,00 zł. 
W planie wydatków wprowadza się następujące zmiany: 
- dział 758 - Różne rozliczenia - rozdział 65818 – zmniejsza się rezerwę ogólną           
  o kwotę 7.209 zł,  
- dział 720 - Informatyka - w rozdziale 72095 - dokonuje się zwiększenia środków na  
  dofinansowanie projektu „e-świętokrzyskie Rozbudowa Infrastruktury Informatycznej  
  JST” w kwocie 3.000,00 zł - środki z rezerwy ogólnej. 
- dział 750 - Administracja publiczna - rozdz. 75075 - Promocja jednostek samorządu   
  terytorialnego - zwiększa się o kwotę 7.034 zł na dofinansowanie projektu w ramach  
  działania 413 „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” objętego PROW na lata 2007  
  - 2013, na realizację operacji pn.: „Oznakowanie i promocja atrakcji turystycznych   
  Korytnicy, Kotuszowa i Grabek Dużych” i dokonuje się przeniesienia środków  
  pomiędzy paragrafami. 
- dział 852 - Opieka Społeczna - w rozdziale 85219 dokonuje się zwiększenia  
  środków na dofinansowanie bieżącej działalności Ośrodka Pomocy Społecznej              
  o kwotę 13.562 zł - środki z dotacji, z przeznaczeniem na wynagrodzenia i składniki  
  od wynagrodzeń.  
- dział 853 - Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej - rozdz. 85395 –  
  zwiększa się o kwotę 108.605,00 zł - dofinansowanie realizacji projektu  
  systemowego w ramach Poddziałania 7.1.1. Rozwój i upowszechnianie aktywnej  
  integracji przez ośrodki pomocy społecznej pn.: „Czas na zmiany w gminie  
  Szydłów”, dofinansowanie w ramach umowy 97.197 zł i kwotę 11.408 zł  
  przeniesiono z działu 852, rozdz. 85214. 
- dział 854 - Edukacyjna Opieka Wychowawcza - w rozdziale 85415 dokonuje się  
  zwiększenia środków na dofinansowanie bieżącej działalności świadczeń pomocy  
  materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym w kwocie 4.209,00 zł - środki               
  z rezerwy ogólnej. 
Radny Krzysztof Ćwiek  powiedział, że GOPS złożył wniosek o dofinansowanie 
realizacji projektu systemowego  w ramach poddziałania:  Rozwój i upowszechnianie 
aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej, a skąd będą środki na udział 
własny tego projektu.  
Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że będą dokonane przeniesienia między 
paragrafami.  
Innych uwag lub zastrzeżeń do projektu uchwały nie było i w przeprowadzonym 
głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona  jednogłośnie - 14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A nr VIII/ 35/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Kolejnym projektem uchwały przedstawionym przez Przewodniczącego Rady Gminy 
była uchwała w sprawie uchwalenia „Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 
Zasobem Gminy Szydłów w latach 2011- 2015”. 
Pani Anna Chojecka – referent ds. ochrony środowiska w UG wyjaśniła, że zgodnie    
z art. 21 ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw lokatorów, 
mieszkaniowym zasobie gminy, Rada Gminy uchwala wieloletnie programy 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy. 
Podjęcie uchwały jest konieczne aby doprowadzić do zgodności z obowiązującym 
prawem zasady gospodarowania gminnym zasobem mieszkaniowym. 
Radny Krzysztof Ćwiek zapytał, co to jest za budynek w Grabkach Dużych. 
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Pani Chojecka Anna odpowiedziała, że jest to budynek przejęty jako spadek przez 
gminę w tym roku po panu Ryszardzie Czapli.  
Więcej pytań i uwag odnośnie projektu uchwały nie było i w przeprowadzonym 
głosowaniu jawnym Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę – 14 głosów „za”.  
 

U C H W A Ł A Nr VIII/ 36/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Następny projekt uchwały dotyczył wyrażenie zgody na nabycie przez Gminę 
Szydłów w drodze zakupu od pana Wiesława Skotnickiego niezabudowanej 
nieruchomości gruntowej. Pani Anna Chojecka wyjaśniła, że w związku z budową 
oczyszczalni ścieków w Szydłowie, wykup 5 arów niezabudowanej działki pozwoli na 
poszerzenie drogi gminnej łączącej ul. Kazimierza Wielkiego z budowaną 
oczyszczalnią ścieków w Szydłowie. Cenę tej działki  uzgodniono na kwotę 6.000 zł.  
Pani Skarbnik zabierając głos powiedziała aby radni dziś nie głosowali za przyjęciem 
uchwały, gdyż nie mamy zabezpieczonych w budżecie gminy środków na ten cel.  
Wójt Gminy zaznaczył, że będzie jeszcze temat innych działek i na następnej sesji  
zostanie przygotowany projekt uchwały. 
Przewodniczący RG poddał pod głosowanie powyższy projekt uchwały – wszyscy 
radni głosowali przeciw przyjęciu tej uchwały - 14 głosów „przeciw”. 
Przewodniczący Rady Gminy poprosił panią Stanisławę Zawadę - Kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o przedstawienie kolejnej uchwały,                
w sprawie uchwalenia Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie 
oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na terenie Gminy Szydłów na lata 2011-
2013.  
Pani Stanisława Zawada wyjaśniła, że przedkładany program przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie na terenie Gminy 
Szydłów jest realizacją postanowień zapisów art. 6 ust. 2 pkt. 1 ustawy z dnia 29 
lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, który  precyzuje, że zadanie to 
należy do zadań własnych Gminy. 
Radny Krzysztof Ćwiek zadał pytanie skąd weźmiemy środki na finansowanie tego 
programu. Pani Skarbnik Gminy odpowiedziała, że środki na ten cel są 
zabezpieczone przy zatwierdzeniu budżetu. 
Innych  pytań i uwag do przedstawionego projektu uchwały nie było                          
i w przeprowadzonym przez Przewodniczącego RG głosowaniu jawnym, uchwała 
została uchwalona jednogłośnie - 14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr VIII/ 37/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Przedostatnim projektem uchwały dzisiejszej sesji był projekt w sprawie powierzenia 
spółce pod firmą Zakład Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Rzędowie zadania własnego Gminy w zakresie 
gospodarki odpadami komunalnymi poprzez ich zagospodarowanie w Zakładzie 
Gospodarki Odpadami Komunalnymi na terenie byłej Kopalni Siarki „Grzybów”          
w miejscowości Rzędów (gmina Tuczępy) oraz wyrażenie zgody na zawarcie przez 
Gminę umowy wykonawczej niezbędnej dla realizacji projektu pn.: „Kompleksowy 
System Gospodarki Odpadami Komunalnymi w Rzędowie Gmina Tuczępy”, 
dofinansowanego ze środków wspólnotowych UE. 
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Pani Anna Chojecka wyjaśniła, że tak zwana „umowa wykonawcza” stanowi 
zobowiązanie podmiotu publicznego (Gminy) i podmiotu, któremu powierzono 
zadanie własne Gminy  
Uwag i zastrzeżeń do projektu uchwały nie było i w przeprowadzonym głosowaniu 
jawnym Rada Gminy jednogłośnie uchwaliła tę uchwałę.  
 

U C H W A Ł A Nr VIII/ 38/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ostatni projekt uchwały dzisiejszej sesji dotyczył zmian w Uchwale Nr XVII/ 80/ 2004 
Rady Gminy Szydłów z dnia 29 lutego 2004 r. w sprawie zarządzenia poboru od 
osób fizycznych w drodze inkasa należności pieniężnych pobieranych w formie 
łącznego zobowiązania pieniężnego, podatku rolnego, podatku leśnego oraz podatku 
od nieruchomości, określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
Pani Alicja Kłonicka - Skarbnik Gminy wyjaśniła, że w trakcie kampanii wyborczej 
sołtysów i rad sołeckich, która zakończyła się w dniu 13.04.2011 r. dokonano zmian 
osób pełniących funkcje sołtysów. Proponowana zmiana uchwały Rady Gminy 
Szydłów Nr XVII/ 80/ 2004 jest dostosowaniem tego aktu prawnego do stanu 
rzeczywistego, co pozwoli na realizację, np. zobowiązań finansowych w stosunku do 
osób pełniących te funkcje. 
Radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do przedstawionego projektu uchwały                    
i w przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwała została uchwalona jednogłośnie - 
14 głosów „za”. 
 

U C H W A Ł A Nr VIII/ 39/ 2011 
(o treści jak w załączeniu) 

 
Ad. 7. 
 
Nie było zgłoszonych zapytań i interpelacji radnych.  
 
Ad. 8. 
W tym punkcie porządku obrad głos zabrali: 
- z-ca Przewodniczącego RG - radny Jerzy Klamczyński zapytał o przyłącza  
  deszczowe w Rynku, czy ich kolory będą takie jak kolor rynny oraz zapytał  o kable  
  telefoniczne: w Rynku dokonano ułożenia ich pod ziemią, a czy na ulicy Targowej  
  nie można zrobić tak samo, 
- radny Tadeusz Graca - powiedział, że rzeka obok piekarni jest bardzo  
  zanieczyszczona, oraz co będzie z ulicą Uroczą - czy firma doprowadzi do takiego  
  stanu jaki był przed budową kanalizacji, 
  Wójt Gminy udzielając odpowiedzi powiedział, że w sprawie kanalizacji    
  deszczowych musimy sprawdzić w dokumentacji, a w sprawie kabli - to nie   
  wiadomo czy  możemy zmusić do wykonania przełożenia kabli Telekomunikację lub  
  Zakład Energetyczny, ale pisma w tej sprawie zostaną wysłane. 
  Natomiast co do rzeki - temat ten był już poruszony na wspólnym posiedzeniu   
  komisji RG, mamy tylko 2 pracowników gospodarczych, a prac jest bardzo dużo ale  
  mimo to będzie czynił starania aby wysłać pracowników w celu  dokonania  
  porządków.  
- radny Marek Skuza - powiedział, że jest dużo śmieci w rowach wzdłuż dróg, a obok  
  cegielni jest dużo wyrzuconych worków ze śmieciami, 
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  Wójt powiedział, że ile będzie można to będą sprzątać pracownicy UG ale może  
  sołtysi lub radni zaangażowali by się w swoich miejscowościach aby posprzątać. 
- radny Tadeusz Graca - zapytał czy wszyscy mieszkańcy podpisali umowy na  
  wywóz śmieci, bo jeśli nie to może wrócić do kontenerów i wówczas mniej było by  
  wyrzucanych śmieci.  
- Przewodniczący RG - powiedział, że śmieci które leżą w workach przy drogach to   
   nie  są z naszej gminy tylko przejeżdżający zatrzymują się i zostawiają nam śmieci. 
- radna Katarzyna Skuza - zapytała o oddział przedszkolny w Solcu, czy można  
  przejść po wsi i spisać ile byłoby chętnych dzieci. 
  Wójt odpowiedział, że na spotkaniu w Solcu  wyjaśniał, iż chodzi o opiekę nad  
  dziećmi w wieku do 3 lat - do ośmiu dzieci może  być jeden opiekun i należy  
  również ustalić z rodzicami ile godzin mógłby by być czynny taki punkt. Mamy czas  
  do  środy, do godz. 15-tej - jest to końcowy termin złożenia wniosku.  
  Radny Ireneusz Jastrząb zapytał o inwestycję w Księżej Niwie gdyż widział, że  
  prace się rozpoczęły ale trwały tylko dwa dni i teraz jest cisza. 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy powiedział, że na sesji miała być obecna pani 
Ewa Arendarska – Prezes GS „SCh” ale coś jej wypadło i nie mogła przyjść.                  
W rozmowie powiedziała, że GS zleciła wykonanie kosztorysu na remont elewacji 
budynku Ratusza i jeśli kosztorys będzie na miarę możliwości finansowej Spółdzielni, 
to GS postara się go wyremontować, a jeżeli koszt będzie za wysoki, to GS wystawi 
budynek do sprzedaży.  
Radny Tadeusz Graca zapytał czy coś już wiadomo w sprawie z WIOŚ. 
Wójt odpowiedział, że złożył stosowne zawiadomienie w Prokuraturze w Kielcach                  
i w Staszowie, takie zawiadomienie złożył również WIOŚ.  Prokuratura ma                   
2 miesiące na zbadanie sprawy. 
Przewodniczący Rady Gminy – Radny Janusz Juszczak przypomniał radnym             
o składaniu oświadczeń majątkowych. 
 
Ad. 9.  
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad sesji został wyczerpany      
i dokonał zamknięcia obrad VIII sesji Rady Gminy Szydłów. 
 
 
      Protokołowała 
 
Teresa Kaniszewska 

 


